
1 

 

 BRM.0012.1.7.2018                     

 

Protokół nr 28/2018 

 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 22 sierpnia 2018 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 

Czas z trwania posiedzenia 10.00 – 10.35. 

 

Obecni na posiedzeniu Komisji: 

1. Patryk Kaźmierczak  –  Przewodniczący Komisji 

2. Elżbieta Jardanowska  –  Członek Komisji 

3. Marek Słabiński          –   Członek Komisji 

4. Stanisław Skoczylas  –  Członek Komisji 

 

Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu.   
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia. 

2. Mariola Syperek– Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego. 

3. Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego 

i Funduszy Europejskich/ 

4. Urszula Marczewska - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

Środowiska i Rolnictwa. 

5. Teresa Konowalska - pracownik Wydziału Gospodarki Lokalowej. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył Pan Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji, 

który na podstawie listy obecności stwierdził, że zgodne z listą obecności, 

w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji, 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  
 

Ad  2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Sprawozdanie w wykonywania budżetu Miasta Inowrocławia za               

I półrocze 2018 r. 

4. Sprawy bieżące. 
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Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 3. Sprawozdanie w wykonywania budżetu Miasta Inowrocławia za                    

I półrocze 2018 r. 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za               

I półrocze 2018 r.  
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Stanisław Skoczylas –  członek Komisji: 

Str. 14 pkt III dotyczy lokowania wolnych środków pieniężnych. Czy nie lepiej jest 

spłacić odsetki zadłużenia? Co jest bardziej korzystne? Czy są to pieniążki na  tzw. 

„każdą chwilę”?.  
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Chcemy zarabiać i zarabiamy dzięki temu, że mając wolne środki przeznaczamy na 

lokaty. Z tego tytułu jest odpowiedni procent i wówczas mamy kwotę do 

dyspozycji na wydatki. Lokujemy te środki po to, aby uzyskać dochody.  
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Mamy dochody na poziomie 340 milionów złotych, przy zaplanowanych 387 

milionów złotych. Plan zakładał 381 milionów + deficyt.  Rzeczywiste wykonanie 

tego budżetu w I półroczu wynosiło 165 347 897,85 zł. Czyli w rzeczywistości 

z tego planu budżet roczny spada nam do 330 milionów. Tym samym deficyt 

rośnie do 56 milionów złotych. Jaka jest przyczyna, skoro w budżecie na 2018 

mamy zaplanowany podatek od nieruchomości na poziomie 31 milionów złotych, 

natomiast w sprawozdaniu jest 41 milionów złotych (a więc wzrost)? 

Sprawozdanie str. 103 § 0970 - wpływy z różnych dochodów w kwocie 

13 546 054,23 zł. Skąd ten gwałtowny wzrost, co się zawiera pod tym paragrafem? 

W tym roku realizacja 807 tysięcy w I półroczu, planowana na II półrocze jest 11 

milionów 832 tysiące. O 20 milionów w tych §§ przychody wzrastają, sam budżet 

maleje do 330 milionów, czyli deficyt nam wzrasta do 56 milionów. Jaka jest tego 

przyczyna? Jeżeli chodzi o udział w podatkach od osób fizycznych są na poziomie 

50%. Dochody w I półroczu od podatku od nieruchomości  zrealizowane są w 

53%, czyli ponad plan. Co też jest dziwne. On powstaje na podstawie decyzji, 

które Państwo wydajecie, płaci się w maksymalnie w 4 ratach.     
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przewidujemy w podatku od nieruchomości, że wpłyną kwoty.    
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Ja mówię o realizacji rzeczywistej, ponad 50% osób nadpłaca. 

 



3 

 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Jeżeli nadpłacił, to zwracamy. 
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Ale jeżeli zapłaci za cały rok? 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

To nie jest nadpłata.  
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Udział nasz w PIT to też jeden z głównych dochodów. To się kształtuje na 

poziomie 50% i nie ma powodu, żeby zaplanowane wpływy do budżetu obniżyły 

się o kolejne 10 milionów. Mamy już zrealizowane na półrocze 330 milionów. 

Strona 4 w materiale - dochód 165 347 897,85 zł. Dlaczego, przecież to są znaczne 

kwoty? Przychody są wyższe w podatku od nieruchomości o 10 milionów, te 

wpływy z tzw. różnych dochodów wynoszą 13 milionów. Jaka jest przyczyna? 

Proszę, aby Pani Naczelnik odnotowała sobie te pytania i odpowiemy sobie na 

sesji. Str. 97 dotyczy OSiR wykonanie w I półroczu jest napisane –inne, kwota 

2 026 366,43 zł. to jest ¼ przychodów tego zakładu. Uważam, że powinno to być 

dokładnie rozpisane. Jakie dochody ma OSiR z tytułu reklam, które wiszą na 

terenie zakładu i od kogo? Proszę, o udzielenie mi informacji na sesji. Jeżeli chodzi 

o budżet, plan dochodów budżetowych na 2018, mamy podanych ponad 200 §§ 

w ponad 200 wierszach. Dlaczego w sprawozdaniu mamy tylko 57 wierszy? Nie 

mogę sobie porównać uchwały budżetowej ze sprawozdaniem za I półrocze. 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Taka jest przyjęta uchwała i taki jest wymóg przez RIO. To nie ma być książka, 

tylko informacja w wykonania planu finansowego danej jednostki.  
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Ja też rozumiem, że to jest informacja i może być ograniczona ilość 

szczegółowości. Jak przyjąłem to jako informację, ale jeżeli mamy przeprowadzać 

jakiekolwiek głosowanie to ja tego nie mogę zrobić w tym momencie. Następnie 

str.112 pkt. 5 - remont chodników o łącznej powierzchni 54 m
2
 na kwotę 57 274,14 

zł. to jest ponad 1000 zł na wyremontowanie 1 m chodnika. Skąd się bierze taka 

kwota? Ja nie oczekuję od Pani odpowiedzi, bo Pani się tym nie zajmuje. Jeżeli 

chodzi o wynagrodzenia str. 117, w Urzędzie Miasta przeciętne wynagrodzenie 

wynosi 4 187,58 zł, a w Zakładzie Robót Publicznych 4 873,67 zł. Jaka to jest 

przyczyna? Najlepiej wynagradzane są KCK oraz ZRP. Nie oczekuję odpowiedzi 

teraz.  
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Wykonanie za 7 miesięcy mamy w podatku od nieruchomości bardzo dobre 

i zwiększamy jeszcze kwotę. W tym podatku jesteśmy w stanie go realizować 

i wykonać.  
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Marek Słabiński – członek Komisji: 

Ale w stosunku do planów. Zakładane jest 31 milionów, a zrealizowane jest 41 

milionów. Czyli jest gwałtowny wzrost podatku od nieruchomości. Tam musiałaby 

być jakaś przyczyna.   
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Jest dobra realizacja. Z większych podatników, którzy nam zalegali wpłacają.  
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Ale nadal zalegają. 3 miliony firmy, a ok. 1.5 miliona osoby fizyczne.  
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Tam jest dwa miliony i te zaległości są dwóch podatników. W tym 1 milion 533 

tysięcy, będzie nadal „wisiało” przez okres 5 lat do 2022 roku. Z uwagi na to, że 

zmieniły się przepisy ustawy Ordynacji Podatkowej i firma, która była w upadłości 

i po ogłoszeniu upadłości można dopiero po 5 latach dokonać odpisu. Czyli te 

1 milion 533 tysiące nadal będzie wykazywane do 2022 roku.     
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Dotyczy to firmy z Mątew? 
 

Mariola Styperek - Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Nie, ale to jeden z większych podatników.  
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Zaległości z tytułu nieruchomości z odsetkami (dochody z czynszu, najmu) 

wynoszą ponad 9 milionów złotych, a z odsetkami i całą obsługą, to robi się 14 

milionów. Tam nic nie maleje. Patrząc na te dokumenty windykacja jest 

rachityczna.  
 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji: 

Odnośnie tych chodników, ja potrafię sobie to wyobrazić, że oprócz położenia 

kostki trzeba wykonać pewne prace przygotowawcze. 
 

Marek Słabiński – członek Komisji: 

Ale napisane jest remont chodników. 
 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji: 

Być może jest ogólnie napisane, ale oprócz położenia kostki przy remoncie 

chodnika trzeba wykonać jeszcze inne prace budowlane. I stąd taka kwota.  
    

Innych pytań nie było. 
 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji: 

Przechodzimy do głosowania. 
 

- informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze 

2018 r., 
 

głosowanie:         za - 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 1. 
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- informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 

2018 r., 
 

głosowanie:         za - 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 2. 

 

- informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej  

w Inowrocławiu za I półrocze 2018 r., 
 

głosowanie:         za - 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

- informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum 

Kultury w Inowrocławiu za I półrocze 2018 r., 

 

głosowanie:         za - 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 1. 

 

Ad 4. Sprawy bieżące. 
 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący Komisji: 

Materiał przygotowany przez Wydział Budżetowo Finansowy zostanie 

przeniesiony na posiedzenie Komisji we wrześniu.  

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji. 
 
 

 

                        Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej 

 

          Patryk Kaźmierczak 

 

 

Protokółowała: 
 

Agnieszka Bardzińska 
 

 

 


